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President van het Hof van Justitie, 

Leden en leden-plaatsvervanger van het Hof van Justitie, 

Procuraal-Generaal bij het Hof van Justitie, 

(Overige leden van het Openbaar Ministerie), 

Deken van de orde van advocaten, 

Overige collega’s, 

Familie, vrienden en alle overige aanwezigen, 

Dames en heren, 

Het is een eer en een waar genoegen om hier, vandaag voor de tweede keer, voor u 

allen te staan als advocaat bij het HvJ van Suriname. Het is de tweede keer, omdat ik 

eerder, in 2013, voor de eerste keer hier als advocaat mocht staan. Na een korte 

onderbreking, toen ik de belangen van ons land Suriname, in een ander land op het 

hoogste niveau heb mogen behartigen, sta ik weer hier. Eigenlijk had ik mij 

voorgenomen om geen speech te houden, maar ik hou toch een korte speech 

(aangezien eenieder die vandaag beëdigd is een speech houdt). 

Om te beginnen zou ik graag mijn eerste periode en tweede periode naast elkaar 

willen plaatsen. Mijn eerste periode als advocaat heb ik als prettig ervaren. Ik zou dat 

werk niet alleen hebben kunnen doen. Dankzij de ondersteuning en medewerking 

van vele mede-deelnemers aan het rechtsbedrijf heb ik mij staande kunnen houden. 

Nu, aan het begin van mijn tweede periode, heb ik wat interessante ontwikkelingen 

gezien binnen de rechtspraktijk, waaronder de beschikbaarheid van een uitspraken-

databank en de ingevoerde Comparitie Na Antwoord in rechtsgedingen. Dat laatste 

maakt dat in vele gevallen, zaken sneller worden beslecht en dat ongegronde zaken 

sneller worden uitgefilterd.  

Hierna zal ik het hebben over de mentale gezondheid. Vaak zien wij dat als mens over 

het hoofd. 

Ik las ooit een artikel in het Nederlandse Advocatenblad met als titel: ‘Waarom 

advocaten zo ongelukkig zijn’.  

In dat artikel is kort weergegeven, dat uit onderzoek is gebleken, dat het zeker is dat 

advocaten een professie beoefenen met een grote kans op psychische klachten 

(burn-out, depressie) of zelfs het ontwikkelen van een verslaving aan alcohol of drugs. 

Onderzoekers hebben 104 beroepen met elkaar vergeleken en daarvan bleken drie 



beroepen een verhoogd risico op depressie te geven. Advocaten stonden op de 

eerste plek met ruim drieënhalf keer zoveel kans op een depressie dan andere 

beroepen. 

Psychologische stress bij advocaten komt vaker voor dan men zou denken. 

Advocaten hebben te maken met het behandelen van complexe menselijke 

conflicten en problemen van anderen, hetgeen voor hen een psychologische last met 

zich brengt. Dit heeft te maken met verantwoordelijkheid. Vroeg of laat kan dat zijn 

tol eisen.  

Advocaten zijn mensen en geen computers. De dossiers kunnen achtergelaten 

worden op kantoor, maar de hersenen niet. Of dat nou bewust of onbewust is, de 

dossiers worden met de hersenen meegenomen naar huis. Het is daarom van 

eminent belang dat de advocaat een goede balans heeft op het gebied van lichaam 

en geest.  

Tijdens het voorgesprek met de President van het Hof, heeft hij onder andere 

aangegeven dat de advocaat bij het Hof van Justitie in de frontlinie staat van de 

rechtsvorming, waakt over de kwaliteit van de rechtspraak en wordt geacht daar ook 

een wezenlijke bijdrage aan te leveren.  

Ik beloof hierbij dat ik mij zal inzetten om de rechtpleging in de Republiek Suriname 

te bevorderen en de gedragsregels voor de advocatuur hoog te houden. 

Mijn bijzondere dank gaat uit naar mijn ex-patroon, Mr. Naarendorp, voor zijn 

onvoorwaardelijke liefde, geduld en ondersteuning. Super bedankt! 

Verder zeg ik ook dank aan de griffiers en alle medewerkers van de Griffie der 

Kantongerechten en het Hof van Justitie voor hun medewerking en ondersteuning. 

Dames en heren, ik wens dit moment op te dragen aan mijn kindertjes, die op hun 

eigen manier vreugde in mijn hart hebben geplaatst en me voortdurend motiveren 

om niet op te geven in het leven. 

Tenslotte wil ik een ieder bedanken die, op welke manier dan ook, mij hebben 

ondersteund. 

And now we are here to bring justice to the people.  

 


